

TMMSA NEWSLETTER

JANUARY 2023 • NO. 4



INFOLETTRE DE L' AÉMMT

JANVIER 2023 • NO. 4



TMM POOL NIGHT

SOIRÉE BILLARD MMT

JANUARY 27 | 27 JANVIER

Looking to satisfy your competitive side and hangout with your friends?

We invite you to join us for a TMM pool tournament at Dooly's! Proceeds from the event will go towards a certain future TMM event that we've been planning for months...



Vous cherchez à satisfaire votre côté compétitif et à passer du temps avec vos amis?

Nous vous invitons à nous rejoindre pour un tournoi de billard MMT à Dooly's! Les recettes de l'événement serviront à financer un certain événement MMT futur que nous planifions depuis des mois...

HOLIDAY SHOUTOUT

Orthodox Christmas Day: January 7th

Did you know that Christmas was originally celebrated 13 days after December 25th (the day many people celebrate today!). The Orthodox Church follows the Julian Calendar which celebrates Christmas on January 7th. On this day, individuals will go to church and partake in many orthodox traditions like burning frankincense.

Merry Christmas to those celebrating!



National Hugging Day: January 21st



Here is something we can all celebrate! Open up your heart... and your arms. This is a day dedicated to the underrated art form known as the hug. Give a hug to your close ones today.

Chinese New Year: January 22nd



Chinese new year is a 15 day festival that is celebrated annually! There is an animal associated with it each year, and this year is the year of the Rabbit! Approximately 20% of the Earth's population is celebrating.



International Holocaust Remembrance Day: January 27th

From 1941 to 1945 Nazi Germany systemically murdered over 6 million Jewish people. January 27th is a day to remember all the victims of the Holocaust, all the victims of religious and ethnic genocide and a day to reflect so that no one else will suffer like this again.



DATES IMPORTANTES

Jour de Noël orthodoxe : 7 janvier

Saviez-vous que Noël était à l'origine célébré 13 jours après le 25 décembre (le jour que beaucoup de gens célèbrent aujourd'hui!). L'Église orthodoxe suit le calendrier julien qui célèbre Noël le 7 janvier. Ce jour-là, les gens se rendent à l'église et participent à de nombreuses traditions orthodoxes, comme brûler de l'encens.

Joyeux Noël à ceux qui le célèbrent !



Journée nationale des câlins : 21 janvier



Voici quelque chose que nous pouvons tous célébrer! Ouvrez votre cœur... et vos bras. Cette journée est consacrée à l'art sous-estimé qu'est le câlin. Faites un câlin à vos proches aujourd'hui.

Nouvel an chinois : 22 janvier



Chinese new year is a 15 day festival that is celebrated annually! There is an animal associated with it each year, and this year is the year of the Rabbit! Approximately 20% of the Earth's population is celebrating.



Journée internationale de commémoration de l'Holocauste : 27 janvier

De 1941 à 1945, l'Allemagne nazie a systématiquement assassiné plus de 6 millions de Juifs. Le 27 janvier est une journée pour se souvenir de toutes les victimes de l'Holocauste, de toutes les victimes de génocide religieux et ethnique et une journée de réflexion pour que personne ne souffre à nouveau de la sorte.



MOVIES FOR SNOW DAYS

FILMS POUR LES JOURS DE NEIGE

Snow Day



Jour de neige

Snowpiercer



Snowpiercer

The Day After Tomorrow



Après-demain

I'm Thinking of Ending Things



Je pense à mettre fin aux choses

“APPROACH THE NEW YEAR WITH
RESOLVE TO FIND THE OPPORTUNITIES
HIDDEN IN EACH NEW DAY”

- MICHAEL JOSEPHSON

“ABORDEZ LA NOUVELLE ANNÉE AVEC
LA VOLONTÉ DE TROUVER LES
OPPORTUNITÉS CACHÉES DANS
CHAQUE NOUVEAU JOUR”

- MICHAEL JOSEPHSON



PLACES TO VISIT:
ICELYND

LIEUX À VISITER
ICELYND



Looking for a way to enjoy some time outdoors with friends or family? Then be sure to check out the Icelynd skating trail located just outside of Ottawa, in Stittsville! The 2km trail winds through natural forest and is lit up with string lights after dark to create a fun atmosphere for everyone. Make sure to check out their website for information about scheduling and pricing.

Website: <https://icelynd.com>

Vous cherchez un moyen de passer du temps à l'extérieur avec vos amis ou votre famille? Alors ne manquez pas de visiter la piste de patinage Icelynd, située juste à l'extérieur d'Ottawa, à Stittsville! La piste de 2 km serpente dans une forêt naturelle et est éclairée par des guirlandes lumineuses à la nuit tombée pour créer une atmosphère amusante pour tous. N'oubliez pas de consulter leur site Web pour obtenir des informations sur les horaires et les prix.

Site web : <https://icelynd.com>

THE RUDNER LAB



The Rudner lab is run by Dr. Adam Rudner and is located at RGN and PMD.

Rudner Lab mainly focuses on phages, sequencing, and annotation to understand the characteristics of unknown phages. Some current projects involve discovering zymophages, phages that

infect yeast; exploring gene functions in mycobacteriophages; using Oxford Nanopore Sequencer to identify novel DNA modifications in bacteriophages; and many more...!



Don't forget to check out this month's segment of "Day in the Life of the Lab" on our Instagram @TMMSA_AEMMT for more lab experience with other profs!

LE LABORATOIRE RUDNER



Le laboratoire Rudner est dirigé par Dr. Adam Rudner et est situé à RGN et à PMD.

Le laboratoire Rudner se concentre principalement sur les phages, le séquençage et l'annotation pour comprendre les caractéristiques des phages inconnus. Certains projets actuels impliquent la

découverte de zymophages qui sont des phages qui infectent la levure, l'exploration des fonctions des gènes dans les mycobactériophages, l'utilisation du séquenceur Oxford Nanopore pour identifier de nouvelles modifications de l'ADN dans les bactériophages et bien d'autres encore...!

N'oubliez pas de regarder le segment de ce mois-ci de "Day in the Life of the Lab" sur notre Instagram @TMMSA_AEMMT pour plus d'expériences de laboratoire avec d'autres professeurs!



MEME OF THE MONTH

MEME DU MOIS



PLAYING FROM PLAYLIST

KLC



Bad Data

TMM Students



1:23

3:39



Message from the Council

Message du Conseil



Welcome back everyone! We are excited to have you all back. We hope everyone had a much-needed relaxing Winter break. As we begin the new year, we want to wish everyone a happy 2023! Please stay safe and healthy. Good luck to all as you embark on your new semester!

Bienvenue à tous! Nous sommes ravis de vous retrouver tous. Nous espérons que tout le monde a passé des vacances d'hiver relaxantes et bien nécessaires. Alors que nous commençons la nouvelle année, nous voulons souhaiter une bonne année 2023! Restez en sécurité et en bonne santé. Bonne chance à tous pour ce nouveau semestre!